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1 klausimas: DĖL TOLIMESNIŲ VEIKSMŲ SUSIJUSIŲ SU SB “VILNELĖ” TEISMINIAIS PROCESAIS IR JŲ 
VYKDYMU 

Posėdžio metu vyko susitikimas su advokatu M. R., kuris jau dešimtmetį kuruoja SB “Vilnelė” lietaus 
nuotekų teisminį ginčą. Nuo 2020-02-04, už teismo sprendimo nevykdymą nugriauti lietaus nuotekų 
tinklus Šiaurės Sodų 2-ojoje ir Šiaurės Sodų 4-ojoje gatvėse, sodų bendrijai “Vilnelė” yra skaičiuojama 
bauda - 10 Eur už kiekvieną dieną. Šių tinklų griovimas yra negalimas, nes juos panaikinus, žiemos ir 
lietingais laikotarpiais būtų užtvindomi sklypai, bei būtų griaunami bendrijos gatvių pravažiavimai į 
pagrindinę Šiaurės g. 
 
Buvo pristatyta situacija, aptarti galimi tolimesni problemos sprendimo būdai, atsakyta į valdybos 
narių keliamus klausimus.   
 
Siūloma: Tęsti teisminius procesus siekiant panaikinti baudą ir teismo sprendimą nugriauti nuotekų 
tinklus. 
 
6 – UŽ;  0  – PRIEŠ;   0  - SUSILAIKĖ 

 

2 klausimas: DĖL VANDENS BOKŠTO GRIOVIMO. PASIŪLYMAI, TIEKĖJO PASIRINKIMAS, ĮGALIOJIMAS 

PASIRAŠYTI SUTARTĮ SU PASIRINKTU TIEKĖJU 

Gauti trys pasiūlymai iš potencialių tiekėjų (priedas Nr. 1). Bokšto griovimui trukdo kai kurie medžiai, 
todėl SB “Vilnelė” valdyba turės suderinti leidimus juos pjauti, bei šalinti trukdančias Ąžuolo šakas.  

Atsižvelgiant į anksčiau gautos ekspertizės išvadas, pateiktas bendrijos narių susirinkime VS-2023-3, 
bokštą privaloma griauti, nes jis yra nestabilus ir kelią pavojų. 

Siūloma: Šiems darbams pasirinkti tiekėją pagal pasiūlytą bendrą demontavimo sumą 3170 su PVM. 
Įgalioti valdybos pirmininką pasirašyti darbų sutartį. Darbus atlikti 2023 metų Spalio/Lapkričio 
mėnesiais, atsižvelgiant į oro sąlygas. 
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3 klausimas: DĖL GRĘŽINIŲ ĮTEISINIMO DARBŲ. DEBETO NUSTATYMAS, TOPO NUOTRAUKOS 

Klausimą pristato valdybos narys V. R. 

Pagal Lietuvos Respublikos gėlo požeminio vandens gavybos gręžinių įteisinimo laikinąjį įstatymą, iki 
2025 metų balandžio 30 dienos Lietuvoje esančius neregistruotus gręžinius galima įregistruoti žemės 
gelmių registre, bei gauti leidimus vandens išteklių vartojimui.  

Dabartiniu metu nėra žinomas maksimalus SB gręžinių debetas, nes bandymai paskutinį kartą daryti 
prieš 20 metų. Gręžiniai neturi skaitiklių, todėl nėra žinomas faktinis vandens suvartojimas.  

Planuojamas vidutinis metinis vandens suvartojimas bendrijoje yra iki 100 m3 per parą, bet tiksliau 
nustatyti nėra įmanoma dėl trūkstamų duomenų. Bendrijos sklypų plotas yra ~36.6 ha, ją sudaro ~506 
sklypai. Vanduo naudojamas nekomercinei ūkinei veiklai, laistymui. 

Turint šiuos duomenis, buvo konsultuotasi su ir UAB “ARTVA” ir Lietuvos geologijos tarnyba, bei 
nustatyta, kad SB “Vilnelė” turimų gręžinių įregistravimo mokestis būtų 500 Eur gręžiniui, nes vidutinis 
vandens sunaudojimas iš vieno gręžinio yra  tarp 10 ir 100 m3 per parą. 
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Kadangi vandens suvartojimas viršija 10 m3 per parą, tam reikalingas leidimas, kurį privaloma gauti 
per 12 mėn. nuo gręžinių įregistravimo, bet ne vėliau nei iki įstatyme numatyto termino. Po 
įregistravimo bendrija privalės pradėti mokėti suvartotų vandens išteklių mokesčius už kiekvieną 
ketvirtį. Pagal vartojimo pobūdį, Lietuvos Respublikos mokesčio už valstybinius gamtos išteklius 
įstatyme nustatytas įkainis yra 0.10 Eur/m3. Leidimui ir mokesčiams reikalinga žinoti planuojamą, bei 
faktinį vandens suvartojimą. 

Taip pat, gręžinių sanitarinių zonų nustatymui, bei leidimo gavimui reikalingos gręžinių sklypų topo 
nuotraukos. 

Daugiau informacijos: 

● https://www.lgt.lt/index.php/skelbimai/pozeminio-vandens-gavybos-greziniu-legalizavimo-
informacija/naudinga-informacija 

● https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAD/6c237bf2598511ecacf0d54306d0ca27/asr  
● https://www.vmi.lt/evmi/en/mokestis-uz-valstybinius-gamtos-isteklius1  

Siūloma: pritarti tolimesnių gręžinių įteisinimo darbų būtinybei, bei surinkti pasiūlymus topo 
nuotraukų paruošimui, skaitiklių įrengimui ir kitiems gręžinių įteisinimo darbams. 
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4 klausimas: DĖL ELEKTROS ĮVADO ĮRENGIMO NUOMUOJAME SKLYPE ŠIAURĖS SODŲ 4-OJI G., 101 

Šiuo metu šiame, iš valstybės nuomojame, sklype nėra elektros įvado. Elektra yra reikalinga bendrijos 
vaizdo stebėjimo kamerų maitinimui, įrangai švenčių metu ir kt., o šiuo metu tai įmanoma tik jungiantis 
prie aplink esančių kaimynų.  

Atsiradus vandalizmo faktams, atkreipiant dėmesį į tai, kad teritorijoje yra bendrijos vandens tiekimo 
sistemos įrenginiai, pavojingos konstrukcijos, stovi bendras šiukšlių konteineris, o netolimoje ateityje 
numatoma įrengti ir rūšiavimo konteinerių aikštelę, yra poreikis didinti saugumą ir aktyvinti teritorijos 
stebėjimą saugumui bei tvarkai užtikrinti. Kadangi didėja elektrą naudojančių įrenginių poreikis, būtina 
naudoti bendrijos, o ne privačių sklypų elektros tinklą. 

Siūloma: Kreiptis į ESO dėl  sąlygų išdavimo elektros įvado įrengimui Šiaurės Sodų 4-oji g., 101 sklype, 
bei pasiūlymus šių darbų atlikimui. 

6 – UŽ;   0  – PRIEŠ;   0  - SUSILAIKĖ 

 

5 klausimas: DĖL RUDENINĖS TALKOS 

Siekiant pagerinti pravažiavimą gatvėmis, dėl augmenijos išsikerojimo siūloma rengti rudeninę talką.  

Siūloma išgenėti menkaverčius krūmus bei medžių šakas trukdančias pravažiavimui šiose atkarpose:  

a) Šiaurės Sodų 4-ojoje g., nuo bokšto iki Rokantiškių g.  
b) Šiaurės Sodų 5-ojoje g., nuo Šiaurės Sodų 6-osios g., iki bendrijos ūkinio pastato 
c) Šiaurės Sodų 1-ojoje g., palei kapines. 
d) Šiaurės Sodų 6-ojoje g., nuo Rokantiškių g., iki tolimesniojo gręžinio.  

Detalus darbų planas pridėtas kaip priedas Nr. 2 prie šio protokolo. 

Preliminari data: 2023 metų lapkričio 11-12 dienos, priklausomai nuo oro sąlygų. 

https://www.lgt.lt/index.php/skelbimai/pozeminio-vandens-gavybos-greziniu-legalizavimo-informacija/naudinga-informacija
https://www.lgt.lt/index.php/skelbimai/pozeminio-vandens-gavybos-greziniu-legalizavimo-informacija/naudinga-informacija
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAD/6c237bf2598511ecacf0d54306d0ca27/asr
https://www.vmi.lt/evmi/en/mokestis-uz-valstybinius-gamtos-isteklius1?lang=en
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Siūloma: pritarti talkos organizavimui. Iniciatyvai pavykus ją tęsti sekančiais metais kitose bendrijos 
vietose. 
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6 klausimas: DĖL D. B.  PRIĖMIMO Į BENDRIJOS NARIUS 

Siūloma: priimti D. B. į SB “Vilnelė” narius. Prašymas pridedamas kaip priedas Nr. 3. Stojamasis 
mokestis sumokėtas.  
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7 klausimas: DĖL P. V. MOKESČIŲ KOREKCIJOS 

Dėl įsivėlusios klaidos, bendrijos nariui P. V., mokesčiai nuo 2019 metų buvo skaičiuojami  pagal didesnį 
sklypo dydį 6,1 a, o ne 5,78 a, kaip nurodyta registrų centre. 

Atlikus analizę paaiškėjo, kad minimas bendrijos narys nėra mokėjęs įmokų nuo 2021 metų, o 2019 ir 
2020 yra sumokėjęs pagal didesnį, neteisingai nustatytą sklypo plotą. Todėl, neskaitant 2023 metų 
mokesčių, P. V. įsiskolinimas turi būti ne 109,98 Eur, o 98,76 Eur. Taip pat, 2023 metais narys sumokėjo 
109,98 Eur, dėl to susidarė permoka. Detali analizė pridedama kaip priedas Nr. 4. 

Siūloma: pataisyti bendrijos sklypų registrą, bei 2023 P. V. mokestinį lapelį, jame nurodant mokėtinas 
sumas eilutėmis:  

Permoka: 11,22 Eur 
 2023 Nario mokestis: 5,78a * 10 Eur = 57.80 Eur 
 2023 Infrastruktūros mokestis: 70 Eur 
 Viso mokėtina suma 2023 metais: 116,58 Eur 

6 – UŽ;   0  – PRIEŠ;   0  - SUSILAIKĖ 

 

8 klausimas: DĖL GALIMAI NETEISINGAI RINKTŲ MOKESČIŲ IŠ BENDRIJOS NARIŲ 2019-2022 METŲ 
LAIKOTARPIU.  

Išdalinus bendrijos nariams ir kt. sklypų savininkams mokestinius lapelius už 2023 metus, į valdybos 
pirmininką kreipėsi bendrijos narė L. V., su užklausa iš kur atsirado skola už ankstesnius laikotarpius, 
nei 2023 metai, kai sklypą įsigijo 2022 metais ir sandorio metu notarui buvo pateikta informacija.  

Dėl šios situacijos tuometinei pirmininkei A. J. el. paštu pateikta užklausa. Gautas atsakymas, kad 
buvusi sklypo savininkė N. O. tuometinei pirmininkei už 2021 metus sumokėjo 48,13 Eur. Bankų 
išrašuose tokio pavedimo nerandame, todėl įtariama, kad buvo sumokėta grynaisiais. 

Taip pat, buvusi sklypo savininkė sumokėjo 31,70 Eur už 2022 metų 6 mėnesius ir 3 Eur už pažymą. 
Kaip sumokėta nėra aišku, banko išrašuose šie mokėjimai nėra matomi.  

Kreipiantis į tuometinę bendrijos pirmininkę ir paaiškinus, kad įmokos nesutampa su priskaičiuotais 
mokesčiais, atsakymas nebuvo gautas.  

Susirašinėjimas ir kt. informacija pridedami kaip priedas Nr. 5. 
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Siūloma: Artimiausiam bendrijos narių susirinkimui teikti spręsti dėl 114,53 Eur skolos priskyrimo 
buvusiai bendrijos pirmininkei A.  J., ją anuliuojant 385 sklypui, nes: 

a) Bendrija skaičiuoja mokesčius ir pateikia sąskaitas bendrijos nariams ir kt. sklypų savininkams 
už visą metų laikotarpį ir jos nėra dalinamos į trumpesnius laikotarpius.  

b) Iš buvusios bendrijos pirmininkės A. J. paaiškinimo daroma išvada, kad iš buvusios 385 sklypo 
savininkės N. O. buvo paimti 82,83 Eur. 

c) Paimtos lėšos nebuvo pervestos į bendrijos sąskaitas, nes nerandami jokie, tai įrodantys faktai. 

Paaiškėjus daugiau detalių, ar buvusiai bendrijos pirmininkei į bendrijos sąskaitą pervedus visą 114,53 
Eur sumą už šį sklypą, klausimo formuluotė visuotiniam bendrijos susirinkimui galėtų būti tikslinama.  
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8 klausimas: DĖL SKUNDO APIE KAIMYNŲ LIETAUS VANDENĮ 

2023 rugpjūčio 30 d. gautas N. P. skundas (Priedas Nr. 6) dėl kaimynų sodo namelio stogo ir nuo jo 
tekančio lietaus vandens į jos sklypą. 

Taip pat, N. P. susisiekė su SB “Vilnelė” valdybos pirmininku telefonu. Pokalbio metu skundo pareiškėja 
buvo informuota, kad bendrijos valdyba neturi jokių teisinių priemonių priversti ar imtis kokių kitų 
priemonių, kad kaimyninio sklypo savininkas sutvarkytų savo pastato lietaus surinkimo sistemą ir taip 
užkirstų kelią vandens patekimui į kaimyninį sklypą.  

Valdybos pirmininkas pasiūlė skundo teikėjai kreiptis į Valstybinę statybų inspekciją, kuri pagal savo 
kompetencijas sprendžia tokio tipo privačių sklypų savininkų klausimus ir turi įgaliojimus imtis 
priemonių jeigu yra nustatomi pažeidimai, o pažeidėjas nesiima priemonių juos išspręsti.  

Pareiškėjai telefoninio pokalbio metu atsisakius kreiptis į Valstybinę statybų inspekciją, valdybos 
pirmininkas pasiūlė, kad gali pamėginti susisiekti su galimu pažeidėju ir pasitarti dėl problemos 
sprendimo. Tačiau turimu kontaktiniu telefono numeriu prisiskambinti nepavyko. Todėl papildomai 
buvo kreiptasi į skundo teikėją, dėl kontaktų patikslinimų, bet skundo teikėja kontaktų patikslinti 
negalėjo.  

Dėl šio klausimo valdybos pirmininkas konsultavosi su Valstybine teritorijų planavimo ir statybos 
inspekcija, kurios konsultantai nurodė, kad privataus sklypo savininkas turėtų kreiptis į statybų 
inspekciją ir tada statybų inspekcija nagrinėtų pateiktą skundą ar kreipimąsi, tačiau įspėjo, kad 
neteisėtų statybų ar statybų ne pagal nustatytus teisės aktus atveju galioja 2 metų senaties terminas 
jeigu tai nesusiję su viešuoju interesu. Taip pat informavo, kad Valstybinė teritorijų planavimo ir 
statybų inspekcija nesprendžia klausimų dėl statinių naudojimo.  

Valdybos pirmininkas konsultavosi su teisingumo ministerija, dėl sodininkų bendrijos valdymo organo 
įgaliojimų spręsti fizinių asmenų tarpusavio ginčus ar ginčus dėl jų asmeninės nuosavybės, jeigu tai 
nėra susiję su bendrijos bendrojo naudojimo objektais ir valdymu. Teisingumo ministerijos specialistai 
nurodė, kad bendrijos valdymo organas gali ir yra įgaliotas spręsti klausimus susijusius tik su bendrijos 
bendrai valdomu turtu ir bendraisiais reikalais, bei neturi jokių įgaliojimų spręsti ginčų tarp fizinių 
asmenų ar dėl fiziniams asmenims priklausomo turto ir iš to kylančių konfliktų. Papildomai 
konstatuota, kad priklausomai nuo klausimo esmės, konfliktus ar skundus sprendžia valstybinės 
institucijos atsakingos už konkrečias sritis.  

Valdybos pirmininkas konsultavosi  su  aplinkos ministerijos specialistais, dėl netinkamai tvarkomų 
lietaus nuotekų siekiant išsiaiškinti į kokią tiksliai instituciją turi kreiptis skundo pareiškėja. 
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Gavus šia informaciją, valdybos pirmininkas susitiko su probleminio sklypo savininke. Trumpo pokalbio 
metu paaiškėjo, kad ji neplanuoja nieko daryti ir skundėsi ta pačia skundo teikėja. Apžiūrėjus statinį 
paaiškėjo, kad šalia buvo susandėliuoti nesumontuoti lietvamzdžiai. Valdybos pirmininkas davė 
kaimyno, kuris galėtų sutvarkyti lietvamzdžius, kontaktą ir kiek yra žinoma, savininkė sutarė su 
kaimynu, kad jis sumontuos lietvamzdžius ir nukreips vandenį nuo stogelio į savo sklypą.  

Siūloma: pagal aukščiau pateiktus faktus, skundą patvirtinti išnagrinėtu, pateikiant atsakymą, kad: 

a) pareiškėjos skunde išsakyta nuomonė jog “susiduriame su bendrijos besikeičiančių pirmininkų 
nenoru rodyti iniciatyvą sprendžiant eilinių bendrijos narių problemas.” yra nepagrįsta, nes bendrijos 
valdymo organas yra bendrijos valdyba, o bendrijos pirmininkas ar valdyba neturi jokio teisinio 
pagrindo, bei įgaliojimų spręsti fizinių asmenų asmenines problemas ir ginčus nesusijusius su bendrijos 
bendrai valdomu turtu ar bendrijos valdymu. 

b) Sodininkų bendrijos valdyba neturi jokių priemonių įpareigoti sklypo savininko  susitvarkyti lietaus 
nuotekas taip, kad nepažeistų trečiųjų fizinių asmenų teisių. 
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